

Title (en)
Clamp.

Title (de)
Schraubzwinge.

Title (fr)
Serre joint.

Publication
EP 0514704 A1 19921125 (DE)

Application
EP 92107467 A 19920501

Priority
DE 9106330 U 19910523

Abstract (en)

Screw clamp with a rail, on the one end of which a fixed jaw (fixed part) is fitted, and along which a movable clamping jaw (loose part) is guided displaceably with a clamping device in such a way that between the rail and the loose part there is an amount of play, which permits a slight tilting movement of the loose part on the rail, and in which arrangement there is between the rail and the loose part a form closure regarding the longitudinal movement of the loose part on the rail, the form closure being formed by a wedge (7), which is located between the loose part (4) and the rail (2) and has a form-closing face (19) facing a form-closing face (20) of the rail (2), and the wedge (7) being arranged with play between the rail (2) and the loose part (4). <IMAGE>

Abstract (de)

Schraubzwinge mit einer Schiene, an deren einem Ende eine feste Backe (Festteil) sitzt, und entlang der eine bewegliche Spannbacke (Losteil) mit Spanneinrichtung derart verschiebbar geführt ist, daß zwischen Schiene und Losteil ein Spiel besteht, welches eine geringe Kippbewegung des Losteils auf der Schiene ermöglicht, und wobei zwischen Schiene und Losteil eine die Längsbewegung des Losteils auf der Schiene hemmender Formschluß gegeben ist, wobei der Formschluß von einem zwischen Losteil (4) und Schiene (2) befindlichen Keil (7) mit einer Formschlußfläche (20) der Schiene (2) zugewandten Formschlußfläche (19) gebildet wird, und der Keil (7) mit Spiel zwischen der Schiene (2) und dem Losteil (4) angeordnet ist. <IMAGE>

IPC 1-7
B25B 5/10

IPC 8 full level
B25B 5/06 (2006.01); **B25B 5/10** (2006.01)

CPC (source: EP)
B25B 5/068 (2013.01); **B25B 5/102** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] AU 524995 B2 19821014 - SIDDONS IND
- [X] CH 83728 A 19200102 - BARGEHR HAAS HEINRICH [CH]
- [X] US 4042264 A 19770816 - SHUMER JAMES E
- [A] FR 2423305 A1 19791116 - BESSEY & SOHN [DE]

Cited by
EP1108503A1; EP1813390A3; EP0672837A3; US6024350A

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0514704 A1 19921125; EP 0514704 B1 20010912; AT E205434 T1 20010915; DE 59209918 D1 20011018; DE 9106330 U1 19910905;
ES 2161687 T3 20011216

DOCDB simple family (application)

EP 92107467 A 19920501; AT 92107467 T 19920501; DE 59209918 T 19920501; DE 9106330 U 19910523; ES 92107467 T 19920501